
 

Akademický senát UK FTVS 

 

 Č.j.: AS-06/2019 

 

Zápis z řádného zasedání ze dne 21. 5. 2019 ve 13.00 hod 

 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Komora akademických pracovníků (a): Coufalová, Heller, Hráský Daďová, Kaplan, Kokštejn, 

Malá, Musálek, Novotná, Pavelka, Prokešová, Šťastný 

Studentská komora (s): Brožka, Hruša, Jarošík, Půlpán, Skrbek, Zdobinský 

Omluveni: Jebavý (a), Zahálka (a), Harasimová (s) 

Nepřítomni: / 

Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Zelenka, Hojka 

 

Zasedání zahájil předsedající Kaplan a podle prezenční listiny mohl konstatovat, že akademický 

senát je pro toto zasedání usnášeníschopný.  

 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Předseda AS UK FTVS Kaplan seznámil přítomné s programem zasedání.  

Hlasování o programu zasedání: (17-0-0) (pro-proti-zdržel se) 

 

Usnesení 01/05/2019: AS UK FTVS schválil program zasedání 21. 5. 2019. 

 

2. Projednání a schválení zápisu z řádného zasedání dne 23. 4. 2019 a mimořádného 

zasedání dne 23. 4. 2019 

Předseda AS UK FTVS Kaplan stručně přiblížil návrh zápisu z řádného zasedání dne 23. 4. 

2019 a mimořádného zasedání dne 23. 4. 2019. Uvedené zápisy byly s předstihem zaslány 

senátorům k připomínkování. Do termínu zasedání nebyly navrženy změny v obsahu zápisů 

z obou zasedání.  

Hlasování o zápisu z řádného zasedání dne 23. 4. 2019: (17-0-1). 

Usnesení 02/05/2019: AS UK FTVS schválil zápis z řádného zasedání dne 23. 4. 2019. 

 

Hlasování o zápisu z mimořádného zasedání dne 23. 4. 2019: (18-0-0) 



Usnesení 03/05/2019: AS UK FTVS schválil zápis z mimořádného zasedání dne 23. 4. 2019. 

 

3. Informace ze zasedání předsednictva 

Předseda Kaplan informoval o zasedání předsednictva AS UK FTVS, kde byl připravován 

program květnového zasedání a zároveň byly nastaveny pravidla pro jednání předsednictva 

AS UK FTVS a dále pro jednání členů předsednictva navenek. Projednány byly do termínu 

zasedání předsednictva zaslané podkladové materiály pro jednání AS UK FTVS dne 21. 

května 2019.  

 

4. Zprávy z prvních jednání pracovních komisí AS UK FTVS 

Předseda AS UK FTVS Kaplan vyzval předsedy pracovních komisí AS UK FTVS o 

informování z prvních jednání komisí. Předseda studijní komise Heller přiblížil obsah 

prvního jednání této komise. Dále vystoupil předseda AS UK FTVS Kaplan, který 

interpretoval sdělení předsedy ekonomické komise Zahálky. Sdělení doplnil člen 

ekonomické komise Šťastný. Podobně tak učinila senátorka Prokešová zastupující předsedu 

komise pro výstavbu a vnitřní rozvoj dr. Jebavého. Závěry prvního jednání legislativní 

komise přiblížil její předseda dr. Kaplan. Předseda AS UK FTVS tak mohl sdělit, že 

proběhly první jednání všech pracovních komisí AS UK FTVS, při nichž byli zvoleni 

předsedové komisí. 

Složení pracovních komisí AS UK FTVS:  

Ekonomická komise: prof. Zahálka (předseda), doc. Šťastný, dr. Pavelka, Bc. Jarošík, Mgr.  

                                    Půlpán (členové)   

Studijní komise: doc. Heller (předseda), doc. Novotná, dr. Daďová, Mgr. Půlpán,   

                            Harasimová (členové) 

Legislativní komise: dr. Kaplan (předseda), prof. Zahálka, dr. Hráský, ing. Skrbek (členové) 

Komise pro výstavbu a vnitřní rozvoj: dr. Jebavý (předseda), dr. Prokešová, Bc. Hruša    

 

5. Vystoupení vedení fakulty 

Spectabilis paní děkanka informovala o otevření tělocvičny v bloku F. Bude se kontrolovat 

plagiátorství a to nejen u závěrečných prací, ale i u habilitačních spisů. Je vyšší úspěšnost ve 

vědecké a i pedagogické činnosti, kdy přetrvává zájem o studium na fakultě. Budou končit 

některé akreditace. V červnu proběhnou přijímací pohovory do doktorského studia. Pro toto 

přijímací řízení  byla stanovena nová kritéria pro přijímání doktorandů. Bude končit 

akreditace Biomechaniky, jsou zde problémy s personálním zajištěním, přičemž spectabilis 



paní děkanka zdůraznila, že je třeba přistupovat k habilitačním řízením a zvyšovat počty 

docentů a profesorů. Fakultu navštívili zástupci čínské univerzity, cílem bylo zahájení 

spolupráce s následným přijímáním studentů samoplátců. Dne 28. 5. 2019 proběhne setkání 

akademické obce, zváni jsou jak akademičtí, tak i neakademičtí pracovníci a studenti. Dále 

spectabilis paní děkanka informovala o podepsání smluv s fakultními školami a zmínila 

galavečer 60 let spolu, který se uskuteční 27. 6. 2019 v Martinickém paláci. 

V diskusi se senátor Půlpán dotázal na podrobnosti ohledně setkání akademické obce. 

 

6. Projednání a schválení návrhu rozpočtu UK FTVS na rok 2019 

Tajemník Zelenka přiblížil návrh rozpočtu UK FTVS. Uvedl, že nejvíce rozpočet ovlivňuje 

participace na různých grantech a projektech. Nyní je jich v řešení 42, přičemž 20 jich je 

projektových. Zde je potřeba počítat s tím, že v případě obdržení projektu je určitá 

participace fakulty, proto je v rozpočtu pro tento účel rezerva 4,5 mil. Kč. Jinak je strategií 

stále snižovat ztráty z hlavní činnosti a zvyšovat zisk z doplňkové činnosti. Ztráta z hlavní 

činnosti by měla být pokryta výnosy z CŽV a doplňkové činnosti. Zmínil, že jsme získali 

příspěvek na zateplení, je zde ale i určitá spoluúčast. Je tedy třeba kalkulovat se 

střednědobým výhledem a závazky do budoucna. Uvedl, že na tento rok jsou naplánovány 

především 3 projekty: demolice bloku K, přetlaková hala a oprava střechy v Nosticově hale. 

Senátor Šťastný za ekonomickou komisi uvedl, že komise návrh rozpočtu doporučuje ke 

schválení. Senátor Jarošík se dotázal na položku „Zhodnocení výukových středisek“, kde je 

rozpočtován 1 mil. Kč. Tajemník Zelenka uvedl, že daná částka je na renovaci ubytovacích 

prostor v loděnici Trója a opravy horské chaty Mulda. Předsedající Kaplan upozornil na 

drobné formální nedostatky a uvítal zřízení nákladového střediska pro AS UK FTVS. 

Hlasování o návrhu rozpočtu UK FTVS na rok 2019: (17-0-0) 

 

Usnesení 04/05/2019: AS UK FTVS schválil návrh rozpočtu UK FTVS na rok 2019. 

 

7. Systémové navyšování mzdových tarifů akademických pracovníků: rok 2019 

Tajemník Zelenka uvedl, že jsou často zmiňovány nízké základy mzdových tarifů. Bylo tedy 

vytvořeno opatření děkanky, kdy se vyčleňuje 80 tis. Kč měsíčně v hrubé mzdě na zvyšování 

mzdových tarifů u zaměstnanců, kteří plní přímou i nepřímou pedagogickou činnost a dále 

vědeckou činnost a jejich mzda je na základu dané mzdové třídy. Pokud zaměstnanec bude 

splňovat daná kritéria, tak může být požádáno o navýšení mzdy. Odhad je, že se bude jednat 

o 20-30 zaměstnanců. Zástupce ekonomické komise Šťastný uvedl, že komise daný 



dokument doporučuje ke schválení. Senátorka Daďová se zeptala, zda se neuvažuje o 

zohlednění celkového plnění, kdy někteří jedinci splňují celkové hodnocení na 100 % a více, 

ale například z důvodu neotevření nějakého předmětu nemusí plnit přímou pedagogickou 

činnost. Tajemník uvedl, že toto je pak v dikci jednotlivých kateder, které mají určitý 

rozpočet a mohou tyto osoby odměnit. Dále tajemník uvedl, že se nyní rozpočty jednotlivých 

kateder navyšovaly celkově o 2,5 mil. Kč. Senátorka Daďová se dále dotázala na kritérium u 

vědecké (VPČ) a nepřímé pedagogické činnosti. Tajemník odpověděl, že u VPČ je brán 

průměr za 3 roky. 

Hlasování o systémovém navyšování mzdových tarifů akademických pracovníků rok 2019: 

 (16-0-0) 

 

Usnesení 05/05/2019: AS UK FTVS schválil systémové navyšování mzdových tarifů 

akademických pracovníků: rok 2019. 

 

8. Podmínky čerpání zaměstnaneckého benefitu – příspěvek na stravování  

Tajemník Zelenka informoval, že příspěvek na stravování je benefit, který je osvobozen od 

jakékoli daně či odvodu, a je na fakultě hojně využíván. Návrhem je zvýšení hodnoty 

stravenky, a to na 100 Kč, kdy část příspěvku se bude čerpat ze sociálního fondu. Zástupce 

ekonomické komise Šťastný za tuto komisi doporučil dokument ke schválení. Senátorka 

Prokešová upozornila na formální nedostatek v dokumentu, který byl předkladatelem 

akceptován. 

Hlasování o podmínkách čerpání zaměstnaneckého benefitu: (16-0-0) 

 

Usnesení 06/05/2019: AS UK FTVS schválil Podmínky čerpání zaměstnaneckého benefitu – 

příspěvek na stravování. 

 

9. Žádost o prodloužení nájemní smlouvy o nájmu prostor - Sportcentrum Evropská 

Tajemník Zelenka informoval o žádosti Sportcentra Evropská o prodloužení nájemní 

smlouvy. Nájemce předložil dokument shrnující dosavadní spolupráci a zdůvodnění žádosti 

o prodloužení nájemní smlouvy. Hlavním důvodem je možnost žádat o evropské fondy. 

Tajemník uvedl, že ekonomické oddělení navrhované prodloužení podporuje. Senátor 

Šťastný za ekonomickou komisi uvedl, že smlouva je totožná se stávající, pouze je na delší 

dobu. Uvedl, že stávající smlouva končí za 2 roky a tedy je tato žádost podle mínění komise 

předčasná. Ekonomická komise tedy dokument nedoporučuje ke schválení. Senátor Hruša se 



zeptal na navýšení nájemného, senátor Skrbek uvedl, že došlo k navýšení nájemného ze 45 

tis. Kč měsíčně na současných 120 tis. Kč. Předseda legislativní komise Kaplan zmínil, že 

předložené prodloužení nájemní smlouvy by mělo být prodiskutováno s paní kvestorkou UK. 

Dále uvedl, že legislativní komise se přiklání k závěru ekonomické komise a to momentálně 

nedoporučit žádost ke schválení. Proběhla diskuse ohledně žádosti o prodloužení nájemní 

smlouvy se Sportcentrem Evropská. Na základě průběhu rozpravy a dále na základě 

zamítavého stanoviska ekonomické a legislativní komise bylo navrženo usnesení 

momentálně nedoporučit prodloužení nájemní smlouvy o nájmu prostor – Sportcentrum 

Evropská.       

Hlasování o momentálním nedoporučení prodloužit nájemní smlouvu u nájmu prostor se  

       Sportcentrem Evropská: (15-0-1) 

 

Usnesení 07/05/2019: AS UK FTVS momentálně nedoporučuje žádost o prodloužení 

nájemní smlouvy o nájmu prostor – Sportcentrum Evropská ke schválení. 

 

10. Pravidla pro organizaci studia  

Proděkan Hojka uvedl, že bylo třeba upravit Pravidla pro organizaci studia z důvodů nových 

akreditací. Předseda studijní komise Heller informoval, že komise shledala několik 

formálních nedostatků, které byly následně odstraněny, a tudíž studijní komise nyní 

doporučuje dokument ke schválení. Předseda legislativní komise Kaplan uvedl, že komise 

dokument taktéž doporučuje ke schválení. Senátor Jarošík se dotázal na počet kreditů 

v ročníku.  

Hlasování o Pravidlech pro organizaci studia: (16-0-0). 

 

Usnesení 08/05/2019: AS UK FTVS schválil Pravidla pro organizaci studia. 

 

11. Různé 

Senátor Jarošík přednesl dva dotazy od studentů. První se týkal možnosti otevření studovny i 

v pondělí. Předseda AS UK FTVS Kaplan uvedl, že toto předloží vedení fakulty na zasedání 

kolegia děkanky. Druhý dotaz směřoval na klíč k Microsoft Office pro studenty. Proběhla 

diskuse s výsledkem, že senátor Hruša zjistí, zda tato možnost získání klíče k Microsoft 

Office pro studenty existuje. Dále senátor Hruša vznesl dotaz na situaci s parkováním před 

fakultou. Spectabilis paní děkanka uvedla, že toto je stále v jednání. Senátor Jarošík zmínil 

otázku hodnocení studia. Proběhla diskuse ohledně hodnocení studia. Předseda Kaplan 



vyzval studenty k určení zástupce studentské komory, který bude aktualizovat senátní 

nástěnku v přízemí.  

 

Další příspěvky do rozpravy nebyly zaznamenány. Proto předsedající Kaplan ukončil 

zasedání a připomněl termín příštího zasedání AS UK FTVS, které se bude konat dne 18. 6. 

2019 od 13. hod. 

 

Zapsala: Coufalová  

 Za AS UK FTVS 

 předseda PhDr. Aleš Kaplan, Ph.D., MBA 

 

 

Na vědomí: doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

 Ing. Radim Zelenka, Ph.D., tajemník UK FTVS 

 Mgr. Vladimír Hojka, Ph.D. 

 


